
DPr-BRM-II.0012.6.22.2017 
 

Protokół nr 64/XII/2017 
 

posiedzenia Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej 
Rady Miejskiej w Łodzi 
z dnia 27 grudnia 2017 r. 

 
 
I. Obecność na posiedzeniu: 
 
stan Komisji   -   11 radnych  
obecnych   -   10 radnych  
nieobecnych  -     1 radny   tj. p. Andrzej Kaczorowski 
       
 
oraz zaproszeni goście. 
 
Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
II. Porządek obrad: 
 

Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek powitał obecnych na sali radnych oraz 
zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził quorum 
niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  
Następnie odczytał proponowany porządek obrad.  
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2017 - druk nr 465/2017. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
wydatków budżetu miasta Łodzi, które w 2017 roku nie wygasają z upływem roku 
budżetowego - druk nr 467/2017. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie powołania Komisji 
Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Miejskiego 
Centrum Medycznego „Polesie” w Łodzi - druk nr 468/2017. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Łodzi  
– druk nr 451/2017. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych na rok 2017 oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2017 - druk nr 453/2017. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2018 oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2018 – druk nr 454/2017. 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy na rok 2018 – druk nr 452/2017. 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
terminu rozpatrzenia skargi pracowników placówek opiekuńczo-wychowawczych  
– druk BRM nr 210/2017. 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
skargi p. Lili Gołębiowskiej na działanie Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej – druk BRM nr 208/2017. 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
skargi dyrektorów łódzkich placówek opiekuńczo – wychowawczych na działanie 
Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – druk BRM 209/2017. 

11. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  
 
 
Radni przyjęli porządek przez aklamację.  
 
 
III. Przebieg posiedzenia i ustalenia. 
 

Ad. 1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2017 - druk nr 465/2017. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ze względu na brak przedstawiciela wydziału merytorycznego do referowania niniejszego 
punktu Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie zdjęcie punktu z porządku obrad. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 6 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała wniosek. 
 
 
Ad. 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
wydatków budżetu miasta Łodzi, które w 2017 roku nie wygasają z upływem roku 
budżetowego - druk nr 467/2017. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ze względu na brak przedstawiciela wydziału merytorycznego do referowania niniejszego 
punktu Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie zdjęcie punktu z porządku obrad. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 6 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała wniosek. 
 
 
Ad. 3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie powołania Komisji 
Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Miejskiego 
Centrum Medycznego „Polesie” w Łodzi - druk nr 468/2017. 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 
omówił projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek z jakim dniem dotychczasowy dyrektor 
przechodzi na emeryturę.  
 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 
odpowiedział, że wg. deklaracji wraz z rozpoczęciem I kwartału 2018 r.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  p. Marcin Zalewski zapytał wg. jakich zasad dobierani są 
członkowie komisji konkursowej. Dodał, że jest to kolejna komisja niezwykle liczna. 
 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 
odpowiedział, że zwyczajowo skład komisji konkursowej proponowany jest przez 
projektodawcę, w składzie zwyczajowym są przedstawiciele Rady Społecznej jednostki, 
przedstawiciele Wydziału itd.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  p. Marcin Zalewski zapytał czy w Radach Społecznych 
zasiadają tylko radni Rady Miejskiej, czy nie ma innych osób nie związanych z Radą Miejską. 
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek uzupełnił, że przedstawiciela do komisji 
konkursowej wskazuje przewodniczący Rady Społecznej, jest to kompetencja 
przewodniczącego. 
 
 
Radny p. Radosław Marzec dodał, że wybiera również cala rada Społeczna. Uczestniczył  
w takiej sytuacji.  
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Po powyższych wyjaśnieniach – z braku dalszych pytań oraz głosów w dyskusji –
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 4 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i 3 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Łodzi  
– druk nr 451/2017. 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
omówiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Pytań nie zgłoszono.  
Brak głosów w dyskusji.  
 
 
Po powyższych wyjaśnieniach – z braku dalszych pytań oraz głosów w dyskusji – 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 6 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2017 oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2017 - druk nr 453/2017. 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
omówiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek zapytał o nadpłaty ze strony firm, czy nie 
domagały się zwrotu.  
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p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
odpowiedziała, że wpłaty były większe niż projektowano na rok 2017 o kwotę 941 653 zł  
i środki te zostały dopisane do budżetu.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy kwota ta została 
wydana, pomimo, że nie było jej w planie.  
 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
odpowiedziała, że w projekcie budżetu kwoty tej nie było. O wydatkowaniu tej kwoty 
zadecydowali Państwo Radni podczas sesji Rady Miejskiej, kiedy środki te zostały dopisane 
do budżetu miasta i budżetu programu.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka powiedział, że skoro środków tych 
nie było w planie, to po co jest tworzenie takiego planu.  
 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
odpowiedziała, że z tego powodu konieczności wprowadzania zmian do planu, w programie 
na 2018 rok nie będzie załącznika dotyczącego planu.  
 
 
Po powyższych wyjaśnieniach – z braku dalszych pytań oraz głosów w dyskusji – 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
rok 2018 oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 – druk  
nr 454/2017. 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
omówiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
Brak głosów w dyskusji.  
 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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W wyniku głosowania, Komisja 6 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy na rok 2018 – druk nr 452/2017. 
 
p.o Zastępcy Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 
omówiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Pytań nie zgłoszono.  
Brak głosów w dyskusji.  
 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 7 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
terminu rozpatrzenia skargi pracowników placówek opiekuńczo-wychowawczych  
– druk BRM nr 210/2017. 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek omówił projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Marcin Zalewski zapytał, czy wpłynęły już wyjaśnienia 
do skargi.  
 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek odpowiedział, że jeszcze nie.  
 
 
Po powyższych wyjaśnieniach – z braku dalszych pytań oraz głosów w dyskusji – 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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W wyniku głosowania, Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
skargi p. Lili Gołębiowskiej na działanie Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
– druk BRM nr 208/2017. 
 
Radny p. Radosław Marzec omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Pytań nie zgłoszono.  
Brak głosów w dyskusji.  
 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 8 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych  
i głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
skargi dyrektorów łódzkich placówek opiekuńczo – wychowawczych na działanie Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – druk BRM 209/2017. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Marcin Zalewski omówił projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek podsumował, że skarga została uznana  
w 6 punktach za bezzasadną. Wyraził opinię, że twierdzenie, iż forma ulotki, która by w swej 
treści umniejszała rolę, jaką pełnią domy dziecka nie może być rozpatrywana na gruncie 
prawa. Jest to kwestia uznaniowa, podobnie jak kwestia harmonogramu działań.  
 
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy można ten projekt uchwały głosować, skoro 
skarga w części nie została rozpatrzona. Z tego względu nie potrafi odnieść się do 
proponowanego projektu.  
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Wiceprzewodniczący Komisji p. Marcin Zalewski odpowiedział, że Komisje wielokrotnie 
przyjmują tego rodzaju projekty uchwał.  
 
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zwróciła się z prośbą i przypomnieniem o posiedzenie Komisji 
np. w styczniu, poświęcone ww. harmonogramowi działań. 
 
 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek odpowiedział, że sprawę tę omówi  
w pkt. Sprawy wniesione.  
 
 
Po powyższych wyjaśnieniach – z braku dalszych pytań oraz głosów w dyskusji – 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 5 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych  
i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 
Ad. 11. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek poinformował, że pisma które wpłynęły do 
Komisji (wymienione poniżej) przekazane zostały radnym droga mailową. 
 
- pismo MOPS – informacja nt. rozpatrzenia skargi na kierownika III Wydziału Pracy 
Środowiskowej – do wiadomości Komisji.  
 
Przewodniczący poinformował, że wspólne posiedzenie Komisji Zdrowia oraz Komisji 
Zdrowia Sejmiku Województwa Łódzkiego prawdopodobnie odbędzie się 8 stycznia 2018 r.. 
Taki termin został zaproponowany. Przewodniczący oczekuje na odpowiedź.  
Dodał, że wypowiadania klauzul opt-out nie dotyczy placówek miejskich, nie wystąpiły tam 
takie przypadki – natomiast sprawa ta jest ściśle związana z funkcjonowaniem opieki 
zdrowotnej w mieście i opieki nad mieszkańcami.  
 
 
Radny p. Tomasz Głowacki powiedział, że nie dotyczy to spraw samorządowych, tylko 
ogólnopolskich.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek wyjaśnił, że dzięki zapobiegliwości 
Miejskiego Centrum Medycznego grafiki dyżurów zostały zabezpieczona ale pozostaje 
kwestia ich zabezpieczenia w szpitalach wojewódzkich funkcjonujących na terenie Łodzi. 
 
 
Radny p. Tomasz Głowacki zapytał, co Komisja może tu zrobić.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek odpowiedział, że przede wszystkim uzyskać 
wiedzę, wysłuchać informacji.  
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Radna p. Marta Grzeszczyk odpowiedziała, że nie są to jednostki zarządzane przez Miasto  
i równie dobrze można zwrócić się z pytaniem do radnych wojewódzkich, a nie zwoływać 
posiedzenia wspólnego. Oczywiście wie, że nie jest to pomysł Pana Przewodniczącego.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek odpowiedział, że w roku ubiegłym z środków 
Miasta zakupiona został karetka dla szpitala im. Barlickiego, choć nie jest on placówka 
miejską i nikt nie wnosił w tej kwestii uwag. Placówka ta leczy mieszkańców Łodzi. Dlatego 
interesuje się stanem wszystkich placówek i tym jakie przygotowują rozwiązania celem 
zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców Łodzi. Ważne jest też, aby poznać 
opinię Wojewody w tej sprawie. Wniosek o zwołanie posiedzenia wspólnego wystosował 
radny Sejmiku Wojewódzkiego oraz radna Rady Miejskiej. Rolą Przewodniczącego jest 
odpowiadać na wnioski radnych.  
 
 
Radny p. Radosław Marzec przypomniał, że składał wniosek o dyskusję Komisji  
nt. zwolnienia  lekarzy w szpitalu im. Jonschera.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek odpowiedział, że relacje pracodawca-
pracownik ustalone są ustawowo. Wydział  Zdrowia i Spraw Społecznych udzielił informacji, 
że w związku ze zwolnieniami nie ma zagrożenia dla funkcjonowania szpitala. Dodał, że nie 
jest tym, który będzie bronił kwestii zwołania takiego posiedzenia. Zaproponował 
przegłosowanie zgłoszonego wniosku o posiedzenie wspólne.  
 
 
Radny p. Radosław Marzec zaproponował poczekać na obecność radnej p. M. Moskwy-
Wodnickiej lub wstrzymanie się z głosowaniem do następnego posiedzenia.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Adam Wieczorek odpowiedział, że proponuje rozstrzygnąć to 
teraz w głosowaniu.  
 
 
Po powyższych wyjaśnieniach – z braku dalszych pytań oraz głosów w dyskusji – 
Przewodniczący Komisji  p. Adam Wieczorek poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
 
W wyniku głosowania, Komisja 4 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych  
i braku głosów wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała wniosek.  
 
 
Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 
 
 
 
 
   Protokół sporządziła      Przewodniczący Komisji 
 
Magdalena Czerkawska             Adam Wieczorek 


